

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Honourable George Hees, Minister of Trade and Commerce

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

Publication autorisée par l'honorable George Hees, ministre du Commerce

CATALOGUE No.

84-001

MONTHLY - MENSUEL

DOES NOT CIRCULATE
NE PAS CIRCULER

10 cents - \$1.00 per year

Vol. 10 - No. 12

10 cents - \$1 par année

VITAL STATISTICS -- STATISTIQUE DE L'ÉTAT CIVIL

DECEMBER - 1962 - DÉCEMBRE

Births—The 33,791 births registered in the 10 provincial vital statistics offices during the month of December, 1962, brought the total number of records filed during the year to over 474,000. On the basis of these figures it is estimated that when final returns are in, 476,000 infants will have been born during 1962, in the 10 provinces and 2 territories, about the same number as in the previous year but almost 3,000 below the record 479,275 born in 1959. Most of the provinces showed declines.

The 1962 total brought the number of babies added to the population during the past six years to 2,848,800 as compared with 2,150,000 in the 5 years between the 1951 and 1956 censuses and 2,200,000 in the six years between the end of the World War II and the 1951 census, or a total of slightly over 7 million in 17 years.

The 1962 birth rate (per 1,000 population) is estimated at 25.6, the lowest since 1945 and the fifth consecutive annual drop from 28.3 in 1957.

Marriages—On the basis of the 126,365 records filed during the year, it is estimated that a total of 127,000 marriages were solemnized during 1962 in the 10 provinces and 2 territories, compared with 128,475 in 1961.

The marriage rate (per 1,000 population) has been declining gradually from a record 10.9 in 1946 and is estimated at a record low (since 1946) of just under 7 in 1962.

Deaths—On the basis of the 142,064 death records filed in provincial offices during the year, the final count of deaths is expected to reach 144,000 for 1962, up about 3,000 from 140,985 recorded in 1961.

The annual crude death rate (per 1,000 population) has been declining since the end of the World War II from about 9.5 to 7.7 in 1961; it is estimated that the 1962 death rate will remain at about 7.7.

Naissances—Les 33,791 naissances enregistrées dans les 10 offices provinciaux de l'état civil au cours de décembre 1962 ont porté le total de l'année à plus de 474,000. En se basant sur ces chiffres, on estime que, d'après les rapports définitifs, le nombre de bébés nés en 1962 dans les dix provinces et les deux territoires totalisera 476,000, soit à peu près le même nombre qu'au cours de l'année précédente et près de 3,000 de moins que le sommet (479,275) atteint en 1959. La plupart des provinces ont accusé des baisses.

Le total de 1962 porte le nombre de bébés qui ont accru le chiffre de la population au cours des six dernières années à 2,848,800, comparativement à 2,150,000 durant les cinq années intercensales 1951-1956 et à 2,200,000 durant les six années qui se sont intercalées entre la fin de la seconde guerre mondiale et le recensement de 1951; c'est un total légèrement supérieur à 7 millions en 17 ans.

Le taux de natalité de 1962 (pour 1,000) s'établit approximativement à 25.6; c'est le plus bas depuis 1945 et il marque le cinquième recul annuel de suite depuis 1957 (28.3).

Mariages—Les 126,365 enregistrements de l'année révèlent qu'un total de 127,000 mariages ont été solennisés en 1962 dans les 10 provinces et les deux territoires, au regard de 128,475 en 1961.

Le taux de nuptialité (pour 1,000) a baissé graduellement à partir du record de 1946 (10.9) et a tombé à un bas sans précédent (depuis 1946) en 1962 (à peine moins de 7).

Décès—Suivant les 142,064 décès enregistrés aux bureaux provinciaux durant l'année, le total définitif des mortalités atteindra vraisemblablement 144,000 en 1962; c'est là une hausse d'environ 3,000 sur les 140,985 de 1961.

Le taux brut de mortalité (pour 1,000) a diminué depuis la fin de la seconde guerre mondiale et a passé, depuis, de 9.5 à 7.7 en 1961; on estime que le taux de mortalité de 1962 se maintiendra à environ 7.7.

Summary of Principal Vital Statistics, 1950-1962

Récapitulation des principales statistiques de l'état civil, 1950-1962

	1950	1951	1952	1953	1954	1955	1956	1957	1958	1959	1960	1961	(Est.) 1962
	thousands - milliers												
Number - Nombre:													
Births - Naissances	372.0	381.1	403.6	417.9	436.2	442.9	450.7	469.1	470.1	479.3	478.6	475.7	476.0
Marriages - Mariages	125.1	128.4	128.5	131.0	128.6	128.0	132.7	133.2	131.5	132.5	130.3	128.5	127.0
Deaths - Décès	124.2	125.8	126.4	127.8	124.9	128.5	132.0	136.6	135.2	139.9	139.7	141.0	144.0
Rates (per 1,000 population) - Taux (pour 1,000 habitants):													
Births - Naissances	27.1	27.2	27.9	28.1	28.5	28.2	28.0	28.2	27.5	27.4	26.8	26.1	25.6
Marriages - Mariages	9.1	9.2	8.9	8.8	8.4	8.2	8.3	8.0	7.7	7.6	7.3	7.0	6.8
Deaths - Décès	9.1	9.0	8.7	8.6	8.2	8.2	8.2	8.2	7.9	8.0	7.8	7.7	7.7

Prepared in the Vital Statistics Section of the Health and Welfare Division

Préparé par la Section de la statistique de l'état civil de la Division de la santé et du bien-être

January - 1963 - Janvier
9004 - 502

ROGER DUHAMEL, F.R.S.C.
Queen's Printer and Controller of Stationery
Ottawa, 1963

ROGER DUHAMEL, M.S.F.C.
Imprimeur de la Reine et Contrôleur de la Papeterie
Ottawa, 1963

BIRTHS, MARRIAGES AND DEATHS
 NAISSANCES, MARIAGES ET DÉCÈS
 DECEMBER - 1962 - DÉCEMBRE

STATISTICS CANADA LIBRARY
 BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010483808

	December - Décembre			Year to date -- Année à ce jour				
	1962	1961	3 year median Médiane de 3 ans 1959-1961	1962	1961	Average Moyenne 1959-1961	% change from % de changement	
							1961	Average Moyenne 1959-1961
BIRTHS -- NAISSANCES								
Canada	33,791	33,663	36,603	474,149	472,805	479,906	+ 0.3	- 1.2
Newfoundland	1,156	1,317	1,317	15,310	14,504	15,343	+ 5.6	- 0.2
Prince Edward Island	227	273	257	2,780	2,823	2,765	- 1.5	+ 0.5
Nova Scotia	1,483	1,442	1,442	19,692	19,388	19,285	+ 1.6	+ 2.1
New Brunswick	1,581	1,199	1,202	16,504	17,113	16,874	- 3.6	- 2.2
Quebec	9,507	9,752	10,688	138,673	135,933	140,699	+ 2.0	- 1.4
Ontario	11,072	10,821	12,179	157,367	158,976	159,128	- 1.0	- 1.1
Manitoba	1,854	1,947	1,779	23,450	23,574	23,381	- 0.5	+ 0.3
Saskatchewan	1,773	1,662	1,722	23,299	23,691	24,059	- 1.7	- 3.2
Alberta	2,644	2,766	2,766	38,967	38,483	38,984	+ 1.3	(1)
British Columbia	2,494	2,484	2,850	38,107	38,320	39,388	- 0.6	- 3.3
MARRIAGES -- MARIAGES								
Canada	8,135	8,489	8,489	126,365	126,542	129,396	- 0.1	- 2.3
Newfoundland	249	287	282	3,386	3,063	3,236	+10.5	+ 4.6
Prince Edward Island	51	59	55	666	625	653	+ 6.6	+ 2.0
Nova Scotia	377	363	378	5,259	5,233	5,261	+ 0.5	(1)
New Brunswick	303	269	269	4,405	4,570	4,420	- 3.6	- 0.3
Quebec	2,303	2,753	2,753	34,185	34,985	35,759	- 2.3	- 4.4
Ontario	2,677	2,675	2,675	44,309	44,213	45,470	+ 0.2	- 2.6
Manitoba	410	424	424	6,354	6,493	6,578	- 2.1	- 3.4
Saskatchewan	401	314	325	6,117	6,084	6,227	+ 0.5	- 1.8
Alberta	674	510	782	10,597	10,329	10,414	+ 2.6	+ 1.8
British Columbia	690	835	853	11,087	10,947	11,378	+ 1.3	- 2.6
DEATHS -- DÉCÈS								
Canada	11,404	11,626	11,626	142,064	138,946	139,100	+ 2.2	+ 2.1
Newfoundland	223	173	204	2,952	2,853	2,989	+ 3.5	- 1.2
Prince Edward Island	86	102	102	1,023	951	968	+ 7.6	+ 5.7
Nova Scotia	555	584	499	6,339	6,238	6,237	+ 1.6	+ 1.6
New Brunswick	423	404	400	4,769	4,866	4,808	- 2.0	- 0.8
Quebec	3,077	3,617	3,251	35,865	35,019	35,142	+ 2.4	+ 2.1
Ontario	3,930	3,873	4,242	52,113	51,540	51,241	+ 1.1	+ 1.7
Manitoba	630	595	556	7,627	7,469	7,484	+ 2.1	+ 1.9
Saskatchewan	506	562	562	7,012	6,937	6,875	+ 1.1	+ 2.0
Alberta	743	512	654	9,501	8,871	8,904	+ 7.1	+ 6.7
British Columbia	1,031	1,204	1,222	14,863	14,202	14,452	+ 4.7	+ 2.8

Note: The figures shown represent the number of registrations filed in provincial vital statistics offices during the period under review, regardless of when the events actually occurred but exclude "delayed" registrations (events more than 12 months old). They will thus differ slightly from the final figures which will be tabulated in due course according to the actual month of occurrence and the province of residence.

Nota: Ces chiffres représentent le nombre d'enregistrements déposés aux bureaux provinciaux de l'état civil durant la période observée, indépendamment du mois de l'événement mais, à l'exclusion des enregistrements "différés" (événements datant de plus de 12 mois). Pour cette raison, ils différeront dans une certaine mesure des chiffres définitifs qui seront établis en temps et lieu selon le mois de l'événement et la province de domicile.

(1) Less than 0.1 per cent decrease - Moins de 0.1 p.c. de diminution